
 1

P R O T O K Ó Ł NR XIII/08 
RADY GMINY MIASTKOWO 

z dnia 30 kwietnia 2008 roku 
 
 Obrady XIII Sesji Rady Gminy Miastkowo odbyły się dnia 30 kwietnia 2008 r.  
w godz. 1000 – 1310 w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Miastkowie. 
Sesję prowadził Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Rupacz, protokołował - inspektor 
Barbara Kalinowska. Na 15 osobowy skład Rady w sesji udział wzięło 14 radnych. 
 
Radni obecni na sesji: 
 

1. Boryszewski Andrzej 
2. Chojnowska Katarzyna 
3. Chojnowski Marcin 
4. Czartoryjska Maria Jadwiga 
5. Długozima Stanisław 
6. Kadłubowski Jarosław 
7. Małkowska Janina 
8. Rogula Przemysław 
9. Rudnicka Ewa 
10. Rupacz Henryk 
11. Stefański Szczepan 
12. Szczubełek Radosław 
13. Ustaszewski Wojciech 
14. Zajączkowska Danuta Małgorzata 
 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: 
 

1. Kamiński Paweł 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
 

1. Grzejka Lidia Małgorzata - Wójt Gminy 
2. Kowalczuk Roman  - Koordynator Programu Gmina 
3. Ewa Ostrowska  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Miastkowie 
4. Rydel Pelagia   - Skarbnik Gminy 
5. Cwalina Janina  - Sekretarz Gminy 
6. Korytkowska Jadwiga - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Miastkowie 
7. Korytkowski Janusz  - Sołtys wsi Chojny - Naruszczki  
8. Ciemniewicz Krzysztof - Sołtys wsi Czartoria 
9. Małkowska Janina  - Sołtys wsi Drogoszewo 
10. Bielacki Tadeusz  - Sołtys wsi Kaliszki 
11. Mieczkowski Roman  - Sołtys wsi Korytki Leśne 
12. Murawski Sylwester  - Sołtys wsi Kuleszka 
13. Piotrowska Irena  -Sołtys wsi Kraska 
14. Buczyński Jerzy  - Sołtys wsi Leopoldowo 
15. Czaplicka Jolanta  - Sołtys wsi Łuby – Kiertany 
16. Kaszuba Robert  - Sołtys wsi Podosie 
17. Brzostek Teresa  - Sołtys wsi Rydzewo 
18. Kazimierczyk Kazimierz - Sołtys wsi Rydzewo - Gozdy 
19. Ustaszewska Bożena  - Sołtys wsi Rybaki 
20. Bacisz Irena   - Sołtys wsi Sosnowiec 
21. Sulkowski Janusz  - Sołtys wsi Sulki 
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22. Rydelski Zdzisław  - Sołtys wsi Tarnowo 
23. Karpińska Zofia  - Sołtys wsi Zaruzie 

- listy obecności w załączeniu. 
 
 Przewodniczący Rady – Henryk Rupacz dokonał otwarcia XIII Sesji Rady Gminy 
Miastkowo witając wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził 
prawomocność obrad. 
 Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 
gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady. Na podstawie w/w przepisów wnioskuję o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu ,,podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu obszarów 
specjalnej ochrony ptaków”. 
 Następnie odbyło się głosowanie jawne przyjęcia projektu do porządku obrad. 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych obecnych na sesji, przeciwnych nie było, wstrzymujących 
się od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został uwzględniony 
bezwzględną większością głosów. 
 Następnie Przewodniczący zapoznał radnych z porządkiem, który uwzględnia przyjęty 
projekt uchwały. Odbyło się głosowanie jawne przyjęcia porządku obrad. Na 15 osobowy skład 
Rady Gminy w sesji uczestniczyło 14 radnych, głosowało 14 radnych. Za przyjęciem porządku 
obrad głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła porządek obrad do realizacji. 
 Inspektor do spraw obsługi rady gminy przekazała radnym projekt uchwały 
uwzględniony w porządku obrad. 
 
PORZĄDEK OBRAD: 
 
1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz przedstawienie 

realizacji uchwał Rady Gminy. 
3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2007  

oraz podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
4. Sprawozdanie z monitoringu realizacji Strategii Rozwoju Gminy Miastkowo. 
5. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 

 i obciążania nieruchomości gruntowych stanowiących własność gminy oraz ich 
wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu obszarów specjalnej ochrony 
     ptaków. 
7.  Zapytania i wolne wnioski 
 
 
P R Z E B I E G   O B R A D: 
 
Ad.1. Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z protokołem z poprzedniej sesji.  
Do przedstawionego protokołu nie wnoszono żadnych uwag. W związku z powyższym  
na wniosek Przewodniczącego odbyło się głosowanie jawne przyjęcia protokołu  
z poprzedniej sesji. Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 14 radnych, głosowało 
14 radnych. Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych, przeciwnych 
nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że protokół  
z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. Informacja o protokole z poprzedniej sesji  
w załączeniu. 
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Ad.2. Sprawozdanie z działalności między sesjami za okres od dnia 28 marca 2008 r.  
do dnia 30 kwietnia 2008 r. oraz realizację uchwał Rady Gminy za ten okres przedstawiła  
Wójt Gminy – Lidia Małgorzata Grzejka. Do przedstawionych tematów radni nie wnosili 
żadnych zastrzeżeń. W związku z powyższym Przewodniczący przyjęcie sprawozdania poddał 
pod głosowanie jawne. Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 14 radnych, 
głosowało 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych, przeciwnych nie 
było, wstrzymujących się od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie 
zostało przyjęte jednogłośnie. Sprawozdanie oraz realizacja uchwał w załączeniu. 
 
Ad.3. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Rupacz poinformował, że Wójt Gminy w dniu  
26 marca 2008 r. podjęła zarządzenie w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za rok 2007. Zarządzenie w tej sprawie przekazano: Regionalnej Izbie Obrachunkowej  
w celu zaopiniowania oraz Przewodniczącemu Rady, który następnie przedłożył  
je Przewodniczącym Komisji. Sprawozdanie otrzymali również wszyscy radni.  

Następnie głosu udzielono Pani Wójt, która podsumowała rok budżetowy 2007. 
Omówiła dochody i wydatki gminy oraz wymieniła najważniejsze zadania, które wykonano  
w 2007 r. 

Następnie Przewodniczący przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Białymstoku z dnia 1 kwietnia 2008 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2007 r. – opinia pozytywna.  
Poprosił także Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii w przedmiotowej 
sprawie. Komisja Rewizyjna bez zastrzeżeń - pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie  
z wykonania budżetu przedłożone przez Wójta Gminy. 

Do przedstawionego sprawozdania radni nie zgłaszali żadnych uwag ani zastrzeżeń. 
Uznali, iż gospodarowanie budżetem było właściwe. 
 Następnie na wniosek Przewodniczącego Rady odbyło się głosowanie jawne dotyczące 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2007 r. Na 15 osobowy skład Rady obecnych 
na sesji było 14 radnych, głosowało 14 radnych. Za przyjęciem sprawozdania głosowało  
14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Przewodniczący 
stwierdził, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2007 zostało przyjęte 
jednogłośnie. 
 
  Przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna rozpatrując wykonanie budżetu 
gminy za rok 2007 wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  

Przewodnicząca Komisji – Ewa Rudnicka odczytała wniosek. Wniosek ten był 
przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku – Zespół w Łomży z prośbą  
o wyrażenie opinii w przedmiotowej sprawie. 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku w dniu 15 kwietnia 2008 r. podjęła uchwałę  
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Miastkowo 
wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy, stwierdzając, że wniosek ten spełnia 
wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym oraz ustawie o finansach. 

Następnie odczytano opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Do przedstawionego tematu nie wnoszono żadnych zastrzeżeń. W związku z powyższym  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w spraie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy i poddał go pod głosowanie. 
 Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 14 radnych, głosowało  
14 radnych. Za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XIII/67/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 30 kwietnia 2008 roku w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy w załączeniu. 
 Pani Wójt podziękowała radnym za udzielenie absolutorium. 
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Przewodniczący zarządził 10 minutowa przerwę w obradach. Po przerwie wznowił obrady 
sesji. 
 
Ad.4. Informację z realizacji Strategii Rozwoju Gminy Miastkowo za 2007 r. przedstawiła, 
Sekretarz Gminy informując, że przyjęta przez Radę Gminy strategia zawiera zestaw 
przewidzianych do realizacji celów strategicznych. Następnie omówiono poszczególne cele 
strategiczne. 
 Radny Sz. Stefański zwrócił się z pytaniami: 
1. Czy stołówka jest na 100 % zakończona, czy trzeba jeszcze inwestować? 
 Skarbnik wyjaśniła, że w dalszym ciągu są przekazywane środki na dożywianie  
i doposażenie pochodzące z dotacji Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego oraz część środków  
z budżetu. Doposażenie to zakup środków czystości oraz uzupełnianie zużytych naczyń.. 
2. Co jest robione na boisku sportowym w Miastkowie. 
 Pani Wójt wyjaśniła, że jesteśmy w trakcie opracowywania dokumentacji. Zaplanowane 
jest wykonanie: widowni, budynku socjalnego, bieżni, kortu tenisowego, boiska do piłki 
nożnej i ręcznej. 
 Więcej pytań nie zgłaszano w związku z powyższym Rada jednogłośnie przyjęła 
przedmiotową informację. Za było 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było. Informacja w załączeniu 
 
Ad.5.  Sekretarz Gminy Janina Cwalina – przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwały  
 w sprawie określania zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata 
za rok 2007. Pani Cwalina wyjaśniła, że taki obowiązek składania corocznych sprawozdań 
nakłada na nas ustawodawca. 
 Do przedstawionego sprawozdania nie zgłaszano żadnych uwag. Rada przedstawione 
sprawozdanie przyjęła jednogłośnie. Za przyjęciem głosowało 14 radnych obecnych  
na sesji, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Sprawozdanie  
w załączeniu. 

  
Ad.6. Sekretarz Gminy –Janina Cwalina poinformowała, że Ministerstwo Środowiska zwróciło 
się z pismem o zaopiniowanie projektu przebiegu granicy obszarów specjalnej ochrony ptaków, 
przez teren naszej gminy. Przedstawione do zaopiniowania obszary spełniają kryteria obszarów 
Natura 2000. W 2006 r. Rada podjęła uchwałę o przebieg granicy wyłączając tereny wsi Osetno 
i Nowosiedliny. Wieś Nowosiedliny została uwzględniona w przebiegu granicy, natomiast 
Osetno pominięto. W związku z powyższym należy ponownie podjąć uchwałę uwzględniając 
miejscowość Osetno. Zmiany te wynikały ze szczegółowej analizy stanu zagospodarowania 
przestrzennego poszczególnych wsi, uwarunkowań środowiska przyrodniczego Doliny Dolnej 
Narwi oraz programów rozwoju społeczno – gospodarczych gminy. Z proponowanego obszaru 
wyłączono części terenów istniejącej zabudowy zagrodowej wsi oraz przylegających gruntów 
rolnych w większości gruntów ornych. Tereny te nie stanowią bardzo cennych z ekologicznego 
punktu widzenia siedlisk ptaków i roślinności, a wyłączenie ich pozwoli na uniknięcie 
możliwych konfliktów społecznych. 
 Na wniosek Przewodniczącego odbyło się głosowanie jawne podjęcia uchwały. 
Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 14 radnych, głosowało 14 radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XIII/68/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 30 kwietnia 2008 r. w sprawie 
zaopiniowania projektu obszarów specjalnej ochrony ptaków w załączeniu. 
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Ad.7.W punkcie zapytania i wolne wnioski poruszono tematy: 
 
a) Na sesję przybył przedstawiciel firmy SOTRALENTZ - Roman Kowalczuk – koordynator 
Programu Polska, który zaprezentował przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
W gospodarstwach indywidualnych najbardziej sprawdzają się oczyszczalnie z drenażem 
rozsączającym lub ze złożem biologicznym. Koszt budowy wraz ze wszystkimi urządzeniami 
wynosi od 6.500 – 7.000 zł, natomiast same urządzenia to koszt rzędu 3.750 zł.  
Roczne koszty eksploatacyjne wynoszą 250 zł. Po zakończeniu prezentacji wszyscy otrzymali 
foldery informacyjne. 
 
b) Pani Wójt poinformowała, że na posiedzeniu Rady Społecznej Zakładu Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej w Łomży przedstawiono realizację remontów i modernizacji poniesionych przez 
ZPOZ w poszczególnych Ośrodkach Zdrowia w latach 1999- 2007. 
Na Zespół Gabinetów Lekarza Rodzinnego w Miastkowie w tym okresie wydatkowano kwotę 
219.912,65 zł. Na lata 2008 -2012 ZPOZ zaplanowało wydatkowanie kwoty 100.000 zł.  
Remonty będą dotyczyły: ocieplenia i elewacji budynku, remontu gabinetu zabiegowego oraz 
wykonanie ogrodzenia i parkingu. W związku z tym Starostwo Powiatowe w Łomży zwróciło 
się z prośbą do Gminy Miastkowo o partycypacje w kosztach inwestycji w wysokości nie 
niższej niż 10 % poniesionych i planowanych nakładów. 
 Pani Wójt zwróciła się z pytaniem ,,jakie jest zdanie Rady odnośnie kosztów udziału 
Gminy w remontach Ośrodka Zdrowia”. 
 Rada stwierdziła, że pomimo tego iż temat jest bardzo ważny, Gmina nie dysponuje 
wolnymi środkami, które mogłaby przeznaczyć na wsparcie przedmiotowego zadania.. Decyzja 
Rady w tej sprawie jest odmowna. 
 
c) Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego - Radosław Szczubełek 
przedstawił propozycję Komisji dotyczącą wystąpienie naszej Gminy ze stowarzyszenia  
Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej. Komisja swoją propozycje uzasadnia względami 
finansowymi – nasza przynależność sprowadza się jedynie do wnoszenia składek 
członkowskich. 
 Przewodniczący poinformował, że na następną sesję zostanie przygotowany projekt 
uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
d) Sołtys wsi Gałkówka ,poinformowała, że jest problem z ich drogą. W miejscu gdzie kończy 
się asfalt jest droga żwirowa, której przebieg prawdopodobnie jest inny faktycznie niż na 
gruncie. Urządzenia: hydrant i studzienki są w drodze i podczas równania drogi zostały 
uszkodzone. 
 Pani Wójt wyjaśniła, że faktycznie przebieg drogi jest nieprawidłowy w związku z tym 
urządzenia muszą być w pasie drogowym, ale zajmie się tą sprawą. 

 
e) Radny Rogula zwrócił się z pytaniem,, co z przedszkolem?”. 
 Pani Wójt wyjaśniła, że już na poprzedniej sesji Pani Dyrektor informowała, że budynek 
przedszkola jest do remontu. Zwróciła się z pismem do Państwowej Straży Pożarnej w Łomży 
o przeprowadzenie kontroli w tym budynku. Dnia 31 marca br. w obecności Dyrektora 
dokonano kontroli, podczas której ustalono, że klatka schodowa jest za wąska do ewakuacji  
i dlatego wydano nakaz orzekający natychmiastowy zakaz użytkowania górnej kondygnacji. 
Ponadto były zalecenia dotyczące kotłowni Pani Wójt poinformowała, że już wcześniej Sanepid 
też zobligował nas do wyrównania schodów, lecz na naszą prośbę termin wykonania został 
wydłużony do września 2009 r. Pani Wójt odczytała decyzje straży przekazane gminie. 
Następnie Pani Wójt odczytała pismo Dyrektora skierowane do Prokuratury powiadamiając 
jednocześnie inne organy, iż Wójt swoim działaniem powoduje zagrożenie życia i zdrowia 
dzieci klas ,,O” pozostawiając ich w budynku przedszkola przy ul. Łomżyńskiej 22: 
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W dniu 21 kwietnia br. Pani Dyrektor przeniosła klasy ,,O” do budynku macierzystego Szkoły 
Podstawowej w Miastkowie przy ul. Łomżyńskiej 15. Decyzja, która podjęła jest jej własną 
decyzją.  
 W związku z taką sytuacją do Dyrektora zostało wystosowane pismo z poleceniem, aby 
dzieci klas ,,O” miały zajęcia w budynku do tego przeznaczonym w pomieszczeniach  
na paterze. Do dnia dzisiejszego dzieci nadal przebywają w świetlicy Szkoły Podstawowej przy 
ul. Łomżyńskiej 15.  

Radny M. Chojnowski zapytał, czy było pismo zakazujące użytkowania budynku, bo jak 
wynika z przedstawionych protokołów, to był tylko zakaz użytkowania górnej części budynku. 
 Radny W. Ustaszewski stwierdził, że widzi większe zagrożenie dla dzieci w Szkole 
Podstawowej niż w przedszkolu, bo tam jest masa dzieci a droga ewakuacyjna jest tylko jedna. 
Zwrócił się z pytaniem, jakie koszty ponieśliśmy w związku z przeprowadzoną kontrolą. 
 Głos zabrała Pani Dyrektor – Ewa Ostrowska wyjaśniając, że zgodnie z informacją 
przekazano prze Wójta Gminy nie jest przeciwna, aby dzieci wróciły, ale budynek musi 
spełniać warunki. Mając na uwadze dobro dzieci czeka na wyjaśnienia organów 
kontrolujących. Żadne koszty nie zostały poniesione, ponieważ była to kontrola okresowa. 
 Radny Stefański powiedział, że temat ten należy wreszcie zakończyć. 
 
f) Przewodniczący ponownie przypomniał radnym o upływającym terminie złożenia 
oświadczeń majątkowych za 2007 rok. 
 
g) Sekretarz Gminy – Janina Cwalina zwróciła się z pytaniem do sołtysów- czy wyrażają 
zgodę na udostępnianie ich numerów telefonów firmom, instytucjom i osobom prywatnym. 

Sołtysi jednogłośnie nie wyrazili zgody. Stwierdzili, że jeżeli ktoś będzie potrzebował 
kontaktu to łatwo znajdzie ich numer telefonu w książce telefonicznej. 
 
h) Radny Sz. Stefański zapytał o ścieżki rowerowe . 
 Pani Wójt wyjaśniła, że zostało wystosowane pismo do Dyrekcji Dróg Krajowych  
i Autostrad w Białymstoku o wybudowanie ścieżki rowerowej (chodnika) w ramach 
przebudowy drogi krajowej Nr 61. Ponadto zaproponowano wykonanie przedmiotowej ścieżki 
na odcinku 7 km łączącej miejscowości Miastkowo – Zaruzie – Gałkówka –Drogoszewo – 
Rydzewo w ramach Programu Bezpieczna Droga. 
 
i) Pani Wójt podziękowała sołtysowi wsi Sulki – Panu Sulkowskiemu za naprawę asfaltu, 
natomiast Panu Januszowi Korytkowskiemu złożyła gratulacje w związku z wyborem na 
sołtysa wsi Chojny – Naruszczki. 
 
 
 W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji oraz wyczerpaniem porządku dziennego  
Przewodniczący zamknął obrady XIII Sesji Rady Gminy Miastkowo. 
 
 
Protokołowała: 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
Barbara Kalinowska 
                            Henryk Rupacz 


